
Protokół Nr 2/2016 1 kwietnia  2016 r. 

Protokół Nr 2/2016 
posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 
w dniu 1 kwietnia 2016 roku 

 
Realizowany porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku posiedzenia. 
2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Rady 

Powiatu Nowosądeckiego. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie 

wyboru przedstawicieli Rady Powiatu Nowosądeckiego do Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie 
Ratunkowe w Nowym Sączu oraz powołania Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Sądeckie Pogotowie Ratunkowe  
w Nowym Sączu. 

4. Zapoznanie się z pismem z Wojewódzkiego Inspektoratu Farmaceutycznego   
w  Krakowie dotyczącego wydłużenia godzin pracy aptek oraz zwiększenia ich 
liczby podczas trwania Światowych Dni Młodzieży. 

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Przewodniczący Komisji Włodzimierz Oleksy otworzył posiedzenie i przywitał 
wszystkich przybyłych. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 Członków Komisji oraz zaproszeni goście: 
 
Antoni KOSZYK    - Wicestarosta Nowosądecki; 
Dorota DOBROWOLSKA           - Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich; 
 
 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
Przewodniczący Komisji Włodzimierz Oleksy przedstawił porządek posiedzenia  
i poddał go pod głosowanie. 
Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Komisji Włodzimierz Oleksy poddał pod głosowanie, po zapoznaniu 
się z jego treścią przez członków komisji, protokół Nr 1/2016 z dnia 17 lutego 2016 r. 
 
Protokół został przyjęty i podpisany. 
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Ad.3. 
Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich Dorota Dobrowolska 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie wyboru 
przedstawicieli Rady Powiatu Nowosądeckiego do Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym 
Sączu oraz powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej - Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu. 

Pani kierownik poinformowała, iż w związku z upływem kadencji Rady Społecznej 
Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego zaszła konieczność wyboru przedstawicieli RPN 
do rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Sądeckie 
Pogotowie ratunkowe oraz powołania Rady Społecznej w SP ZOZ Sądeckie Pogotowie 
Ratunkowe. Następnie pani Dorota Dobrowolska odczytała projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Rady Powiatu Włodzimierz Oleksy 
poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
Projekt został pozytywnie zaopiniowany. 
Za – 5 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos. 
 
 
 
Ad. 4. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Rady Powiatu Włodzimierz Oleksy 
poinformował o piśmie z Wojewódzkiego Inspektoratu Farmaceutycznego  w  Krakowie 
dotyczącego wydłużenia godzin pracy aptek oraz zwiększenia ich liczby podczas 
trwania Światowych Dni Młodzieży. 
 
Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich Dorota Dobrowolska 
poinformowała, iż apteki są podmiotami suwerennymi i niezależnymi. Z tego co wie, 
podczas trwania Światowych Dni Młodzieży od 15 lipca do 5 sierpnia br. wiele aptek 
zwłaszcza tych w prywatnych domach będzie brało pod uwagę te okoliczności ,aby setki 
tysięcy przybyłych pielgrzymów i turystów miały nieograniczony dostęp do aptek  
i możliwość zakupu leków i wyrobów medycznych. 
 
 
Członek komisji Marta Adamczyk dodała, iż wiele leków  doraźnych można zakupić  
w sklepach. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Rady Powiatu Włodzimierz Oleksy 
zasugerował podjęcie konsultacji z kierownictwem aptek działających na terenie  
Sądecczyzny w przedmiocie rozważenia możliwości wydłużenia godzin pracy aptek oraz 
zwiększenia liczby aptek dyżurujących w okresie od 15 lipca do 5 sierpnia 2016 r., 
podczas trwania Światowych Dni Młodzieży. Wydłużenie godzin pracy i zwiększenie 
dyżurów aptek w tym szczególnym czasie, jakim niewątpliwie są Światowe Dni 
Młodzieży wydaje się być konieczne dla zapewnienia dostępności świadczeń 
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aptecznych, również dla przybyłych pielgrzymów. Na chwilę obecną nie sposób jest 
przewidzieć skali prawdopodobieństwa pojawienia się zdarzeń zagrażających zdrowiu 
lub życiu człowieka.  
 
 
 
 
 
Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich Dorota Dobrowolska 
zobowiązała się do przygotowania w/w pisma do poszczególnych gmin. 
 
 
Ad. 5 
 
Wiceprzewodniczący komisji Stanisław Sułkowski zapytał o karetkę uszkodzoną 
kilka tygodni temu w wypadku na rondzie pod Białym Klasztorem w Nowym Sączu? 
 
 
Członek Zarządu Marian Ryba odpowiedział, iż karetka Sądeckiego Pogotowia 
Ratunkowego, która w początkach marca została uszkodzona podczas wypadku na 
Rondzie Solidarności w Nowym Sączu, idzie do kasacji. Uszkodzenia ambulansu 
okazały się, niestety, zbyt poważne. 
 
 
Wiceprzewodniczący komisji Stanisław Sułkowski zapytał czy będzie 
odszkodowanie za w/w karetkę? 
 
 
Członek Zarządu Marian Ryba odpowiedział, że odszkodowanie będzie wypłacone. Na 
zakup nowego ambulansu potrzeba ponad pół miliona złotych. Wstępnie oszacowano 
zwrot ok. 90 tys. zł od ubezpieczyciela. Sądeckie Pogotowie Ratunkowe zwróciło się  
z apelem do samorządowców i przedsiębiorców o pomoc w zakupie nowej karetki. 
Zgłosił się sponsor, który oferuje 300 tys. zł. Dodatkowo procedury się wydłużają. 
Trzeba nadmienić, iż  w szpitalu zmarła najciężej ranna kobieta, która ambulansem 
jechała do szpitala. Członek Zarządu Marian Ryba poinformował, iż jest nadzieja, że  
w bieżącym roku karetka będzie zakupiona. 
 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN Włodzimierz Oleksy przyznał, iż 
brak karetki w znacznym stopniu utrudni wywiązanie się Pogotowia z podjętego 
zobowiązania przy równoczesnym zabezpieczeniu rezerw dla ambulansów naszej 
jednostki pracujących w systemie Państwowego Ratownictwa Medycznego na terenie 
Powiatu Nowosądeckiego. 
 
 
Wiceprzewodniczący komisji Stanisław Sułkowski nadmienił, iż dużymi krokami 
zbliżają się Światowe Dni Młodzieży. W lipcu tego roku do stolicy Małopolski przyjadą 
pielgrzymi z całego świata. W związku z powyższym w jego odczuciu jest to najwyższy 
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czas, by samorząd Sądecczyzny zadbał również o bezpieczeństwo uczestników w tych 
dniach. Pan Stanisław Sułkowski sugeruje o interwencję o wsparcie w staraniach  
o pozyskanie dodatkowych ambulansów na Sądecczyznę u Wojewody Małopolskiego. 
 
 
 
 
 
 
Mając na względzie przytaczane argumenty w sprawie oraz w trosce o zapewnienie 
bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańcom Sądecczyzny, pielgrzymom i turystom: 
  
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN Włodzimierz Oleksy poddał pod 
głosowanie wniosek do Zarządu Powiatu o pilne wystąpienie do Wojewody 
Małopolskiego o przyznanie dodatkowych karetek pogotowia co związane jest m.in.  
z prawidłowym zabezpieczeniem bezpieczeństwa podczas organizacji Światowych Dni 
Młodzieży oraz do całodobowego zakontraktowania drugiej karetki w podstacji Krynica – 
Zdrój.(z obecnie 16  godzinnej).  Sprawa jest o tyle uzasadniona, iż w ostatnim czasie 
1 z karetek uległa powypadkowej kasacji z podstacji Sądeckiego pogotowia. 
 
Wniosek został przyjęty i stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dalszej części Członek komisji Antoni Poręba poruszył temat wydłużenia terminu 
zakończenia inwestycji dostosowawczych w podmiotach leczniczych. Do końca 2017 r. 
podmioty lecznicze muszą dostosować swe placówki do obowiązujących norm 
budowlanych czy przeciwpożarowych – tak zdecydował Sejm, uchwalając nowelizację 
ustawy o działalności leczniczej. Czas upływa, samorządowcy i dyrektorzy szpitali 
powiatowych są coraz bardziej zaniepokojeni. Jest to problem setek szpitali w całym 
kraju. 
 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN Włodzimierz Oleksy poddał pod 
głosowanie wniosek do Zarządu Powiatu o  wystąpienie w ramach Związku Powiatów 
Polskich o wspólne wystąpienie do Ministra Zdrowia o przedłużenie terminu wejścia  
w życie rozporządzenia Ministra dotyczące standaryzacji w obiektach SPZOZ. 
Wniosek został przyjęty i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Wniosek został przyjęty i stanowi załącznik do protokołu. 
 
  
Członek komisji Antoni Poręba  poruszył również kwestię organizacji Oddziału 
Pediatrii w SPZOZ Szpitalu im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju. Dziwi się, że jest to 
problem do tej pory nierozwiązany, choć jakiś czas temu sugerował pewne zmiany 
reorganizacyjne (chodziło o budynek administracji). Pan Antoni Poręba twierdzi, iż dobro 
pacjenta ( w tym przypadku chorych dzieci i ich matek) jest najważniejsze. Dlatego 
należy podjąć odpowiednie kroki, by ten problem rozwiązać. 
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Wicestarosta Nowosądecki Antoni Koszyk odpowiedział, iż w budynku tym jest 
problem braku windy i otworów drzwiowych o odpowiednich wymiarach. 
 
Członek Zarządu Marian Ryba dodał, iż budynek administracji nie może być 
przeznaczony na pediatrię, ponieważ doszłoby do sytuacji, że pediatria byłaby  
w sąsiedztwie prosektorium. To jest niedopuszczalne.  
 
Członek komisji Marta Adamczyk zasugerowała, że budynek administracji 
niekoniecznie musiałby być przeznaczony dla pacjentów, mógłby mieć inne 
przeznaczenie. 
Członek komisji Zenon Szewczyk nadmienił, iż remontowanie jest możliwe, ale bardzo 
kosztowne ze względu na standardy 
 
Ad. 6 
Przewodniczący Komisji Włodzimierz Oleksy podziękował zebranym za przybycie 
i zamknął posiedzenie. 
 
 
 
 
 

  Przewodniczący 
Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN 
 

     
 
 
Włodzimierz Oleksy 
 
 
 
 

Protokołowała: Anna Hardy-Repetowska 


